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Úřad vlády České republiky 
Sekce pro koordinaci boje s korupcí 

 
 
 

Zápis z 8. jednání Poradního sboru 
předsedkyně Vládního výboru pro koordinaci boje s korupcí 

konaného dne 11. června 2012 
 
 

Přítomni 
 
Mgr. Karolína Peake - místopředsedkyně vlády ČR, Ing. Robert Vacek - Úřad vlády ČR, 
Mgr. Eva Kyzourová – Úřad vlády ČR, Ing. Veronika Šebková – Úřad vlády ČR, JUDr. Jan 
Horník – Úřad vlády ČR, JUDr. Milan Cícer – Ministerstvo financí, JUDr. Stanislav Mečl – 
Nejvyšší státní zastupitelství, Ing. Štěpán Rattay – Oživení o.s., Ladislav Jakl – Kancelář 
prezidenta republiky, Mgr. Ing. Oldřich Kužílek – Otevřená společnost o.p.s, Mgr. Jiří Knitl – 
Nadace Open Society Fund Praha, plk. Mgr. Tomáš Martinec – Policie ČR, PhDr. Mgr. Jana 
Gutierrez Chvalkovská – EEIP, a.s., Ing. Jiří Vintiška -  Institut pro boj s korupcí, 
RNDr. Miroslav Leixner - Úřad vlády ČR, Mgr. Milan Kryštof Čech, DBA – Úřad vlády ČR 
a PhDr. Radim Bureš – Transparency International - ČR, o.p.s., 

 
 

Program  
 

1. Zprávy z jednání Vládního výboru konaného dne 30. května 2012   

2. Diskuze nad vznikem nové Strategie vlády v boji proti korupci na období let 2013 
a 2014 

� návrh koncepce a formální stránky Strategie 

3. Diskuze nad zavedením majetkových přiznání 

4. CIA (diskuze nad připomínkami) 

5. Různé  

 
Průběh jednání 

 
K. Peake přivítala členy Poradního sboru a představila nového člena pana Ing. Jiřího Vintišku 
z Institutu pro boj s korupcí. Následně přivítala paní PhDr. Mgr. Janu Gutierrez Chvalkovská 
z EEIP, a.s. 
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1. Zprávy z jednání Vládního výboru konaného dne 30. května 2012   

� K. Peake seznámila přítomné s výsledky jednání Vládního výboru. Mezi 
nejzásadnější považuje odsouhlasení varianty C u Analýzy whistleblowingu 
a ochrany oznamovatelů (pozn.: analýza byla schválena vládou usnesením ze dne 
13. června 2012 č. 409). Dále informovala o novele zákonů ÚSC. Z důvodu 
odmítnutí aktivní legitimace občanů Legislativní radou vlády se novela vrátila zpět 
na Ministerstvo vnitra k dalšímu přepracování.  

� Š. Rattay položil otázku, zdali vznikla nová varianta z důvodu nesouhlasu 
Legislativní rady vlády s aktivní legitimací občanů. K. Peake oznámila, že nová 
varianta by vzniknout měla a že bude předložena na příští Legislativní radě vlády.  

2. Diskuze nad vznikem nové Strategie vlády v boji proti korupci na období let 2013 
a 2014 

� K. Peake požádala PS o návrhy do nové Strategie.  

� J. Horník oznámil, že by při přípravě nové Strategie ocenil spolupráci 
s nestátními neziskovými organizacemi.  

� Proběhla diskuze, které úkoly by mohly být zařazeny do Strategie (např. 
centrální registr smluv, úřad veřejného dohledu, majetková přiznání). 

� O. Kužílek informoval o třech kritériích, se kterými by měla nová Strategie 
pracovat. Mezi ně patří: méně úkolů s jasným cílem (lepší kvalita než 
kvantita), stanovení priorit u jednotlivých úkolů a uvedení ekonomického 
dopadu a přínosu.  

� R. Bureš informoval o schůzce nestátních neziskových organizací, jejímž 
hlavním tématem je nová Strategie. Tato schůzka se bude konat 26. června 
2012. Dále informoval o připravované konferenci k přípravě nové 
protikorupční strategie, jejíž součástí bude i panel na téma „Co víme o stavu 
korupce v ČR“. Konference se uskuteční 6. září 2012. O záštitu nad konferencí 
bude požádána K. Peake.  

� Š. Rattay doplnil R. Bureše. Z jednání 26. června 2012 by měl vzniknout 
tzv. position paper (obsah Strategie). Bude kladen důraz na oblasti, které byly 
obsaženy ve vysvědčení NNO za rok 2011.  

� Š. Rattay vyslovil souhlas s O. Kužílkem ve věci stanovení priorit 
u jednotlivých úkolů a dotažení jednotlivých úkolů do cíle.  

� S. Mečl nabídl spolupráci Nejvyššího státního zastupitelství při přípravě nové 
Strategie. 

3. Diskuze nad zavedením majetkových přiznání 

� proběhla diskuze v rámci bodu č. 2 
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4. CIA (diskuze nad připomínkami) 

� E. Kyzourová informovala PS o materiálu (pozn.: materiál byl v mezirezortním 
připomínkovém řízení do 14. června 2012). Následně vyzvala PS k zaslání 
připomínek do pátku 15. června 2012. Dále informovala o ročním testování CIA 
z důvodu zjištění efektivity a účelovosti zavedení.  

� E. Kyzourová představila Janu Gutierrez Chvalkovskou a předala jí slovo.   

� J. Gutierrez Chvalkovská seznámila přítomné s důvodem vypracování metodiky 
CIA. Impuls ke vzniku metodiky CIA vyšel z přípravy metodiky RIA, ve které 
se nedaly zohlednit možná korupční rizika. Celá metodika CIA je analogická 
k metodice RIA. Materiál CIA obsahuje šablonu, která vychází ze zahraniční praxe 
(Světová banka atd.). Dále informovala o jednotlivých etapách metodiky CIA 
(analýza, pilotní projekt - testovací období a spuštění projektu). Upozornila, 
že metodika CIA by měla podporovat veřejnou debatu, a to proto, že pokud bude 
mít předkladatel materiálu povinnost zpracovat CIA, bude muset vést diskuzi 
s veřejností.  

� T. Martinec upozornil na vágnost a terminologické nepřesnosti, mezi které patří 
například: drobná korupce, vysoký počet dotčených subjektů, malé skupiny 
dotčených subjektů atd. Dle jeho slov by výklad jednotlivých termínů měl být 
přesnější.  

� O. Kužílek informoval o svých připomínkách, ve kterých se shoduje 
s T. Martincem, že materiál obsahuje příliš obecné pojmy.  

� R. Bureš upozornil na razantní zvýšení časové náročnosti zpracování zákonů 
z důvodu implementace metodiky CIA. Metodika je zároveň formulována tak, 
že naplnění jejích požadavků je prakticky nerealizovatelné. Dále oznámil, 
že kdyby se důsledně dodržovala RIA, nemusela by metodika CIA vůbec 
vzniknout. Vyjádřil také obavy, aby formalizace CIA neomezila širokou veřejnou 
diskusi nad připravovanými zákony. J. Gutierrez Chvalkovská reagovala s tím, 
že metodika CIA doplňuje metodiku RIA. 

� R. Bureš informoval o zaslání připomínek Transparency International ČR 
k metodice CIA.  

� Š. Rattay podporuje pilotní projekt CIA a nabídl k využití systém opatření 
hodnocení korupčních rizik, který vznikl z jednotlivých auditů obcí, které provádí 
Oživení.  

� L. Jakl vyjádřil svůj nesouhlas s metodikou CIA, z důvodu dalšího zatížení státní 
správy.  
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5. Různé 

� Š. Rattay položil dotaz týkající se protikorupční linky 199, která by dle médií měla 
být provozována Úřadem vlády ČR. K. Peake odpověděla, že problémem 
je financování linky. Úřad vlády ČR nemá na provozování linky finanční 
prostředky. Jedinou možností je převod části dotačního programu Ministerstva 
vnitra, která byla určena na tento účel. K. Peake přislíbila, že se u náměstka 
Mgr. Ondřeje Veselského z Ministerstva vnitra informuje o možnosti převodu 
finanční částky.  

�  S. Mečl navrhl jako jeden bod nové Strategie vznik protikorupční poradny.  

� J. Horník informoval o vypořádání připomínek místopředsedkyně vlády uplatněné 
k materiálu Ministerstva spravedlnosti týkající se centrálního registru přestupků.  

� Další termín jednání PS bude oznámen dodatečně.  

 

V Praze dne 18. června 2012 

Zapsala: Ing. Veronika Šebková 

Schválil: Ing. Robert Vacek, v. r. 


